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Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra rozwoju i finansów Mateusza Mora-

wieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

W Polsce działa obecnie 14 specjalnych stref ekonomicznych (SSE). Od początku istnienia SSE w Polsce 

firmy zainwestowały w nich grubo ponad 100 miliardów zł. Wszystko dzięki preferencjom podatkowym (np. 

przez określony czas nie płacą one CIT). Rzecz w tym, że obszar objęty tego typu wsparciem zajmuje 

25 tysięcy ha, czyli zaledwie 0,08% powierzchni kraju. 

Ministerstwo Rozwoju chce to zmienić. Zgodnie z koncepcją Polska – Strefa Inwestycji cały kraj miałby 

się de facto stać jedną wielką SSE. Wydaje się, że kierunek tej reformy jest słuszny, jednak samorządowcy 

mają kilka obaw w związku z planowanymi zmianami. 

Część samorządów obawia się o dalszy los obecnie istniejących jednostek powołanych do obsługi poten-

cjalnych inwestorów (regionalne agencje rozwoju, centra obsługi inwestora i eksperta – COIE itp.). Podkre-

ślają, że nowy system z pewnością z początku wprowadzi pewne zamieszanie i kluczowe będzie jak najszyb-

sze określenie potencjalnych dróg współpracy. Samorządy zwracają również uwagę, że stworzenie de facto 

jednej wielkiej SSE w kraju odbije się na ich budżetach. 

W związku z tym proszę o informację, jak ministerstwo zamierza temu zaradzić. 

Z wyrazami szacunku 

Władysław Komarnicki 

 
 


